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P r o t o k ó ł  Nr LII/23 

 

nadzwyczajnej s e s j i Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 16 stycznia 2023 roku, w sali zamkowej, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Sesja trwała w godz. 1110 – 1135 

 

Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - uczestniczy 

21 radnych. 

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza Miasta 

Pani Żanetta KŁYSZEWSKA-FIDORSKA – Sekretarz Miasta 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS w Działdowie 

Prezesi Spółek Miejskich 

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

 

Przebieg sesji 

 

Pkt 1 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz mieszkańców, którzy oglądają sesję za 

pośrednictwem Internetu. 

Przewodniczący Rady odczytał informację dotyczącą transmisji obrad Rady. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że LII sesja 

nadzwyczajna zwołana została w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym na wniosek 

Burmistrza Miasta. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada będzie obradowała zgodnie z następującym 

porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gminy-Miasto Działdowo i Gminy Działdowo  przy realizacji 

zadania polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Działdowo. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania                  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

5. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 2 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gminy-Miasto Działdowo i Gminy Działdowo  przy realizacji 

zadania polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                                                      

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Komisji Pan Jerzy CYBULSKI – poinformował, że Komisja jednogłośnie 

pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – wyjaśnił, że Aglomeracja Działdowo,                           

w skład której wchodzą Gmina-Miasto Działdowo oraz Gmina Działdowo, została wyznaczona                    

na podstawie Uchwały nr XXVI/240/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 26 lutego 2021 r. Gmina 

zobowiązana jest aby co dwa lata dokonać przeglądu obszarów i granic aglomeracji oraz 

zaistniałych zmian równoważnej liczby mieszkańców w aglomeracji i w razie potrzeby 

poinformowania Rady Miasta o konieczności zmiany obszarów i granic aglomeracji. Taki przegląd 

został zrobiony   i wynika z niego, że należy przyjąć nową uchwałę zmieniającą uchwałę z 26 lutego 

2021 r. Granica aglomeracji Działdowo wymaga zmiany ze względu na tereny skanalizowane  

znajdujące się poza obszarem aglomeracji, obszary skanalizowane włączono do aglomeracji. 

Procent skanalizowania aglomeracji uległ  znacznej poprawie wypełniając jeden z warunków, 

którego procent skanalizowania powinien wynosić 98%. Zweryfikowano bazę adresów zbiorników 

bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków, na podstawie której zmalała ilość 

mieszkańców nieskanalizowanych. Ilość mieszkańców zweryfikowano na podstawie meldunków. 

Zweryfikowano zakłady przemysłowe znajdujące się na obszarze aglomeracji, zweryfikowano 
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rzeczywistą wartość RLM aglomeracji poprzez wyeliminowanie adresów spoza aglomeracji 

wliczając do jej wielkości. 

W porozumieniu określone są zakresy działań miedzy Gminą-Miasto Działdowo a Gminą wiejską 

Działdowo. Gmina-Miasto Działdowo jako gmina wiodąca (mająca większość mieszkańców 53%) 

ma więcej obowiązków z tego powodu dotyczy  to między innymi wyrażenia woli zawarcia 

porozumienia międzygminnego. Następnym krokiem będzie uzgodnienie projektu uchwały                             

z Wodami Polskimi oraz RDOŚ w połowie lutego tego roku. 

  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani radna Wanda MILEWSKA – zwróciła się z zapytaniem, czy jest może mapa obrazująca 

obszar aglomeracji? Czy będzie to miało wpływ na liczbę mieszkańców miasta Działdowa? 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI -  poinformował, że mapki w tej chwili nie ma, 

ale  ma przygotowany przegląd aglomeracji jak ta aglomeracja wygląda. Dopowiedział, że w skład 

aglomeracji wchodzą oprócz miasta Działdowo pięć wiosek z gminy Działdowo tj. część Księżego 

Dworu, wioska Kurki, wioska Kisiny, część Komornik oraz Rudolfowo. Czy będzie to miało wpływ 

na zwiększenie ilości mieszkańców w Działdowie? Raczej nie. 

 Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr LII/438/23 

w sprawie: wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania Gminy-Miasto Działdowo i Gminy Działdowo  przy realizacji zadania 

polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Działdowo ( uchwała stanowi załącznik 

do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 3 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

 

 



4 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany w materiałach 

sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. 

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji – poinformował, że Komisja  

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS –  wyjaśniła, że  podjęcie uchwały wynika                 

z uchwały Rady Ministrów  z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do korzystania z programu „Posiłek w szkole i w domu”. Wcześniej 

obowiązywała uchwała, która mówiła o 150% kryterium dochodowym uprawniającym do 

korzystania z tego programu. Obecna zmiana wprowadzona przez Radę Ministrów podwyższyła  do 

200% kryterium określonego w ustawie o pomocy społecznej. 

  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani radna Wanda MILEWSKA – zwrócił się z zapytaniem   czy możemy poznać tą kwotę, 

która brana jest pod uwagę, kwotę  bazową? 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że dla osoby samotnie 

gospodarującej w rodzinie jest to  kwota 1 552 zł , która uprawnia do korzystania. Przekroczenie tej 

kwoty powoduje, że nie ma możliwości korzystania z tego programu. Natomiast dla  osoby                           

w rodzinie jest to kwota  1200 zł. Wcześniej było 1 164 zł i 900 zł odpowiednio. 

 Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada - 21 głosami „za” ( jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr LII/439/23 

w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 ( uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 4 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na zakup  
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posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany w materiałach 

sesyjnych. 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji – poinformował, że Komisja  

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że jest to kolejna uchwała, która 

w pełni pozwala realizować program uchwalony przez  Radę Ministrów „Posiłek w szkole i w domu”                                         

i kolejna uchwała, która dostosowuje swoje brzmienie do wprowadzonej w grudniu aktualizacji 

uchwałą Rady Ministrów Nr 264 z dnia 28 grudnia. Uchwała podwyższa kryterium o którym była 

mowa wcześniej do 200 % czyli to jest kwota 1 552 zł dla osoby samotnie gospodarującej i 1200 zł 

dla osoby w rodzinie. Takie kryterium uprawnia do korzystania z programu „Posiłek w szkole                          

i  w domu”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem, w jakiej formie jest ten posiłek 

rozdawany? Czy to są kanapki czy jakaś inna forma dożywiania młodzieży i dzieci? 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że  jeżeli chodzi o „Posiłek                       

w szkole i w domu” co roku ogłaszany jest przetarg na wyłonienie wykonawcy, są to ciepłe posiłki. 

Po rozstrzygnięciu przetargu taka umowa w miesiącu grudniu jest zawierana z wykonawcą. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – ale nie są to posiłki typu fast food… 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – jest to ciepły posiłek. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem,  czy w umowie jest jakaś 

klauzula, że to ma być zdrowy posiłek, że nie ma być hoot dogów, czy hamburgerów. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że  jest określona gramatura 

posiłków jak posiłek powinien wyglądać, nie są to żadne fast foody, ani żywność która byłaby 

niezdrowa. Jest to ciepły posiłek, w formie obiadu ciepłego dla uczniów szkoły. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza, czy szkoły 

przygotowały jakieś zajęcia dla uczniów na okres ferii dla dzieci i młodzieży w naszym mieście? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że  jeżeli chodzi o szkoły 

jako jednostki to nic na ten temat nie wie. Caritas zadziałał i będą jak co roku półkolonie dla dzieci. 

Pan radny Zbigniew Kociela - a szkoły nie, kompletnie nic?  
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Pan Andrzej Wiśniewski - Zastępca Burmistrza – nie mam żadnej informacji, żeby szkoły 

coś organizowały. Burmistrz zwrócił uwagę, że pan radny poruszał już ten temat na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, gdy byli obecni dyrektorzy placówek. Tam była odpowiedź jednoznaczna. 

Pan radny Zbigniew Kociela – stwierdził, że to smutne, że nic nie zostało zorganizowane 

dla dzieci. Są przecież sale gimnastyczne, świetlice gdzie można zorganizować jakieś zajęcia. 

Pan Burmistrz – zwrócił uwagę, że nie jest tak, że nie ma żadnych propozycji dla dzieci. 

Caritas organizuje półkolonie, są organizowane zajęcia przez Miejską Bibliotekę Publiczną, przez 

Miejski Dom Kultury. 

Pan Romuald Remiszewski - Przewodniczący Rady- zwrócił uwagę, że na ten temat 

wypowiedzieli się dyrektorzy szkół na Komisji. 

Pan radny Zbigniew Kociela - stwierdził, że nie ma na to pieniędzy, a o  to powinien zadbać 

Burmistrz.  

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada -  20 głosami „za”, podjęła uchwałę 

 

Nr LII/440/23 

 

w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 5 

Zamknięcie sesji. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady LII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta /1135/ 

  

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczący Rady  

Renata Biełkowska                                                                                              Romuald Remiszewski 

 

 


